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Cindy Beckers is senior adviseur en manager bij Efec�s Nederland. In het onderstaande 
interview gee� zij aan hoe de leden van Stroomversnelling meer inzicht kunnen krijgen in 
brandveiligheidskwes�es die samenhangen met nieuwe renova�econcepten.   
 

 

Als je de website van Efectis bekijkt valt meteen op dat het een grote, internationale organisatie is. 
Cindy: “Klopt. We hebben in heel Europa een netwerk van brandlabs en kantoren. Het voordeel 
daarvan is dat we soms nét wat beter kunnen inschaten welke ontwikkelingen onze kant op komen. 
Zo zien we op dit moment bijvoorbeeld dat er in de markt veel gesproken wordt over gevelbranden, 
waardoor er Europabreed meer aandacht is voor grote geveltesten. Ook wordt in de markt veel 
gesproken over duurzame biobased isola�e materialen. Ons lab is de plek waar we zien welk gedrag 
dit soort materialen vertonen bij brand. ”  
 
Waar houdt Efectis Nederland zich mee bezig? 
“Dat is een heel spectrum aan ac�viteiten. Om te beginnen hebben we een geaccrediteerd brandlab 
waar we brandwerendheid en brandgedrag testen. Bij brandwerendheid moet je denken aan de 
manier waarop een brand tegengehouden wordt door een construc�e of in welke mate een 
construc�e gewicht kan blijven dragen bij brand. Brandgedrag gaat meer over de vraag hoe een 
brand zich precies ontwikkelt, en met name: hoe een bepaald materiaal zich gedraagt �jdens een 
brand. Het testen van brandgedrag doe je vooral �jdens de ontwikkeling van nieuwe producten. We 
kunnen bijvoorbeeld testen hoe een materiaal zich gedraagt in een gevel, in combina�e met andere 
producten. Dat kan gebeuren in samenspraak met een fabrikant, maar ook met een aannemer die 
een concept ontwikkelt. Op basis hiervan  kunnen we beoordelen of bepaalde details veilig zijn.” 
 
“Daarnaast is er mijn eigen team, Exper�se & Inspec�ons. Wij inspecteren op loca�e hoe iets 
gebouwd is en of de uitvoering veilig is. En bij exper�se heb je het over zaken zoals meedenken met 
de ontwikkeling van nieuwe regelgeving, maar ook het beoordelen van details die afwijken van een 
geteste situa�e of het in gesprek gaan met het bevoegd gezag met betrekking tot het vergunnen van 
een gelijkwaardige situa�e. Daarin werken we samen met organisa�es als Brandveilig Bouwen 
Nederland, en ook met diverse NEN-commissies. Zo is er onlangs een nieuwe NEN-bijeenkomst 
geweest die specifiek gericht is op de consequen�es van biobased bouwen.” 
 
Jullie zijn dus actief betrokken bij de aanpassing en vernieuwing van wet- en regelgeving? 
“Jazeker, voornamelijk via de NEN, maar we hebben ook contact met BZK. Soms trekken we aan de 
bel bij het ministerie naar aanleiding van ons eigen onderzoek. Denk bijvoorbeeld aan een 
onderwerp als houtbouw. Bij een brand in een houten gebouw moet de brandweer op een andere 
manier te werk gaan dan bij een gebouw van beton en staal. Dat moet echt opnieuw bekeken 
worden. Je ziet dus in de prak�jk dat de wet- en regelgeving voor een deel achterloopt op 
innova�eve ontwikkelingen in de markt. Soms sluit het even niet naadloos op elkaar aan. Dat is 
begrijpelijk, maar daar kun je wél in meedenken. Wij kijken in zo’n geval niet zozeer naar de leter 
van de wet maar meer naar het idee achter de wet, zodat een par�j die innova�ef bezig is toch een 
bouwvergunning kan krijgen als er feitelijk sprake is van een veilige situa�e.” 
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Hoe moeten we ons de rol van Efectis voorstellen nadat er ergens een brand is geweest? 
“Je ziet bijvoorbeeld dat er een flink aantal branden is geweest waarbij zonnepanelen toegepast 
waren. Naar aanleiding daarvan hebben we onderzoek gedaan naar het effect van verschillende 
soorten zonnepanelen op verschillende soorten dakbedekkingen - inclusief de dakisola�e. Daar 
kwam een duidelijke voorkeur uit voor glas-glas panelen ten opzichte van glas-folie panelen. De wijze 
van aansluiten is ook belangrijk. En het klinkt misschien heel simpel, maar het brandgedrag van de 
isola�e maakt natuurlijk uit. Biobased materialen zjin doorgaans brandbaar, waardoor goed 
nagedacht moet worden over hoe het wordt toegepast en hoe het zich bij brand gedraagt.” 
 
Zijn jullie wel eens betrokken geweest bij de beoordeling van een nieuw renovatieconcept dat in 
grote aantallen wordt uitgerold? Hebben jullie bouwstroom-achtige concepten geanalyseerd? 
“Nee, dat is nog niet gebeurd en dat vind ik jammer. Ook vanuit mijn persoonlijke achtergrond als 
restaura�e-architect. Op dit moment worden wij ofwel gevraagd op het moment dat er iets fout 
gaat, ofwel als men ergens in het ontwikkelproces vastloopt. Ik denk dat Efec�s juist een grotere rol 
zou kunnen spelen als we eerder bij een ontwikkelproces worden betrokken, omdat we de kennis in 
huis hebben: zowel over de bestaande situa�e als over de toepassing van nieuwe materialen.” 
 
“Ik gaf onlangs nog een presenta�e bij een bouwbedrijf en daar bleek vanuit ons perspec�ef dat er 
over het algemeen in de bouwsector een gebrek aan kennis is als het gaat om brandveiligheid. Dat is 
beslist geen onwil, maar men denkt vaak onterecht dat zaken ‘geregeld zijn’ en dat men voldoende 
wordt geïnformeerd, bijvoorbeeld door de fabrikant. Maar een fabrikant hee� in de regel alleen 
kennis van zijn eigen product, en niet van de samenhang met andere producten. Dat betekent dat je 
als bouwer misschien nog niet hebt gekeken naar het samenstel, de aanslui�ngen, of bijvoorbeeld de 
installa�es die horen bij een duurzame woning. Brandveiligheid gaat immers niet alleen over het 
bouwkundige deel. Je wil een integrale beoordeling van een concept, inclusief het gedrag van de 
bewoners. Een concept voor ouderen of minder zelfredzame mensen moet je bijvoorbeeld op een 
andere manier beschouwen dan een studentencomplex.” 
 
Een aantal Stroomversnelling leden heeft in het verleden nieuwe producten laten testen door 
Efectis. Kun je aangeven hoe zo’n traject in gang wordt gezet en wat je als producent kunt 
verwachten? 
“Dat hangt er vanaf hoe de vraag bij ons binnenkomt. Soms hee� een bedrijf al een heel goed idee 
van wat ze nodig hebben, bijvoorbeeld een test die aantoont dat een product aan een bepaalde 
norm voldoet. In zo’n geval kunnen we een classifica�e afgeven voor een bepaalde brandklasse, of 
een bepaalde brandwerendheid. Dergelijke verzoeken komen vaak direct binnen bij de testeams.” 
 
“Het is ook mogelijk dat een producent, of een andere klant niet precies weet wat er nodig is. Dan 
komt de vraag over het algemeen bij mijn afdeling binnen. Vaak wordt er dan een vooronderzoek 
gestart, waarin we samen bekijken wat de klant nodig hee� om een bepaald doel te behalen. Dat kan 
bijvoorbeeld leiden tot een rapport dat modelleringen en berekeningen bevat, of een verslag van een 
onderzoek. Soms is de conclusie dat er een test moet worden gedaan.” 
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“Als het gaat om een vraag over een gebouw, dan komt deze standaard bij de afdeling Exper�se 
binnen, omdat je dan vooral kijkt naar de samenhang tussen de aspecten Bouwkundig, 
Installa�etechnisch en Organisatorisch, o�ewel BIO. Concreet kan het dan gaan over de vraag of een 
bepaald product in een bepaald concept past, of dat een concept voldoet aan de regelgeving.” 
 
Wat is het mooie van jouw beroep? 
“Mijn rol is vaak die van verbinder. De bouwsector is vrij gefragmenteerd en ik haal er persoonlijk 
veel voldoening uit om alle verschillende par�jen en belanghebbenden op één lijn te krijgen – en ik 
denk trouwens dat Stroomversnelling ook die rol van verbinder hee�. Maar het allerleukst vind ik het 
om samen met een producent of een bouwer te komen tot een mooi eindproduct. En als het doel 
duurzaamheid is, dan zet ik daar graag een stapje extra voor want dat is het doel van de toekomst.” 

 

ir. Cindy Beckers 
EFECTIS NEDERLAND 
Manager Engineering 

cindy.beckers@efectis.com  

mailto:cindy.beckers@efectis.com

